
PROTOKÓŁ  NR  23/17
z posiedzenia Komisji Ładu i Porządku Publicznego,

które odbyło się: I część w dniu 14.09.2017 r. oraz II część w dniu 21.09.2017 r.

Posiedzenie rozpoczęło się o godzenie 17:00 w dniu 14.09.17, a zakończyło o 18:00 w dniu
21.09.17.

Uczestniczyli w nim:
Członkowie Komisji:

1. Paweł Pituch – Przewodniczący komisji
2. Mariusz Kubiak
3. Stanisław Schmidt
4. Henryk Płoński
5. Kamila Pędziwiatr
6. Beata Espenschied
7. ZofiaUjma (21.09.17)

Nieobecni usprawiedliwieni: Zofia Ujma (14.09.17)

Obecni spoza grona Członków Komisji:
1. Krzysztof Gorczyca
2. Paweł Ciszewski
3. Krystyna Konieczna

Porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku obrad.
2.  Komisja objazdowa po Kowarach. Wizja lokalna mająca na celu sprawdzenie stanu ładu i
porządku w mieście.
3. Sprawy różne.
4. Zamknięcie posiedzenia.

Ad 1.  Posiedzenie Komisji  Ładu i  Porządku Publicznego prowadził Przewodniczący Paweł
Pituch.  Przedstawił  proponowany  porządek  i  poddał  go  pod  głosowanie.  Porządek  został
przyjęty jednogłośnie przez członków komisji.

Ad 2.  Komisja w dniu 14.09.2017 roku odbyła posiedzenie wyjazdowe. Członkowie komisji
odwiedzili  miejsca  w  Kowarach,  które  w  opinii  komisji  oraz  mieszkańców  wymagają
interwencji Urzędu Miasta. Po objeździe przewodniczący zarządził przerwę w komisji. 
Posiedzenie komisji zostało kontynuowane w dniu 21.09.2017 roku. Komisja podsumowała
swoje ustalenia i sformułowała wnioski. 

Komisja  zwraca  się  o  zrealizowanie  następujących  wniosków  ze  środków
zabezpieczonych w budżecie miasta na 2017 rok oraz o zabezpieczenie środków
na realizację pozostałych wniosków w 2018 roku. 

1. Komisja zwraca się o remont nawierzchni od skrzyżowani  ulic Szkolnej i Leśnej do
torów kolejowych oraz na zwrócenie się do właściciela torowiska o remont przepustu,
który od kilku lat jest zawalony i praktycznie niedrożny, co zalewanie wodą ogródków
działkowych, garaży oraz dróg znajdujących się poniżej torowiska. Woda, która cofa



się z przepustu spływa nawet aż do ulicy pocztowej niszcząc nawierzchnię ulicy Leśnej
i Pocztowej. 

2. Komisja zwraca się z wnioskiem o uporządkowanie takich miejsc jak skrzyżowanie
ulicy Matejki i Sienkiewicza, Sienkiewicza i Górniczej, Górniczej i Wł. Jagiellończyka
w taki sposób, aby po każdych większych opadach deszczu skrzyżowania te nie były
zarzucone piaskiem, żwirem i kamieniami.  Sytuacja taka pojawia się notorycznie i co
gorsza naniesiony muł i kamienie pozostają nieuprzątnięte, stwarzają zagrożenie na
drodze, nie mówiąc już o estetyce. 

3. Komisja wnioskuje o remont bieżący ulicy Szkolnej oraz wykonanie wzdłuż tej ulicy
miejsc postojowych/parkingowych. Nawierzchnia ulicy jest w fatalnym stanie i  nie
była w tym roku naprawiana. 

4. Komisja zwraca się z wnioskiem o rewitalizację ciągów pieszych wewnątrz „Osiedla
Górniczego”

5. Komisja  wnioskuje  o  remont  ulicy  Topolowej  i  budowę  wzdłuż  ulicy  miejsc
parkingowych. 

6. Komisja wnioskuje o naprawę schodów między budynkami Bema 4 i  Bema 8 oraz
o remont chodnika przy ulicy Bema 8 i Bema 10.

7. Komisja  wnioskuje  o  remont  chodnika  przylegającego  bezpośrednio  do  budynków
przy ulicy Szkolnej naprzeciwko MOK.

8. Komisja  wnioskuje  aby  ziemia,  liście,  chwasty  i  inne  pozostałości  po  sprzątaniu,
zmiataniu i  odchwaszczaniu ulic nie były gromadzone na kupkach i rozgrzebywane
w różnych miejscach naszego miasta, tylko zbierane i wywożone i zagospodarowane
w  wyznaczonym  do  tego  miejscu  poza  centrum  miasta.  Komisja  wnioskuje
o koordynację działań miedzy wszystkim służbami wykonującymi prace porządkowe.

9. Komisja  wnioskuje  o  remont  bieżący  schodów łączących  ul.  Szkolną  z  ul.  Buczka.
Schody  są  w  fatalnym  stanie  i  zagrażają  obecnie  bezpieczeństwu  przechodniów.
Schody  są  uczęszczanym  traktem  komunikacyjnym,  chodzą  nimi  m.in.  dzieci  do
Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Gimnazjum, a także dość spora liczba starszych
osób na cmentarz. 

10. Komisja  wnioskuje  aby  boisko  znajdujące  się  na  „Osiedlu  Górniczym”  pomiędzy
ulicami Górniczą i Boczną było regularnie koszone, a nie tak jak dotychczas jak całe
Kowary  tylko  dwa  razy  w  roku.  W  obecnym  stanie  boisko  nie  nadaje  się  do  gry
i  korzystania  z  niego  przez  mieszkające  na  osiedlu  dzieci.  Ponadto,  po  ostatnim
koszeniu, które miało miejsce kilka tygodni temu, na całym boisko pozostały kupki
zgniłej trawy, która została zgrabiona, ale nie została zebrana i wywieziona. Komisja
wnioskuje, aby urząd miasta sprawował kontrolę na spółką „Eko Kowary” w zakresie
pokosów, gdyż w obecnej chwili są one wykonywane po prostu w niechlujny sposób.

11. Komisja wnioskuje o wyczyszczenie przepustu przy ul. Sanatoryjnej ( powyżej domu
Państwa Kuszyńskich) i utrzymywanie przepustu tak, aby był drożny. 

12. Komisja  wnioskuje  o  wykonani  punktów  oświetleniowych  w  budowanej  drodze
do „Szarotki”.



13. Komisja wnioskuje o usunięcie dzikiego wysypiska w Krzaczynie w przy ulicy Górnej
w okolicach źródełka „Stoczek”.

14. Komisja wnioskuje o budowę parkingu przy ulicy Brzozowej 8. W obecnej chwili ze
względu na brak miejsc mieszkańcy parkują na trawie, za co karani są przez policję
mandatami karnymi.  

15. Komisja zwraca się z wnioskiem o uporządkowanie terenu i zbudowanie przejścia na
chodnik  wzdłuż  „Orlika”  od  strony  „Parku Miniatur”.  Obecnie  chodnik  kończy  się
i zejście prowadzi przez udeptaną skarpę.

16. Komisja  zwraca  się  z  wnioskiem  o  utworzenie  punktów  świetlnych  na  przejściu
od  „Orlika”  w  stronę  sklepu  „Carrefour”.  Obecnie  przejście  to  jest  w  ogóle
nieoświetlone.

17. Komisja  wnioskuje  o  wykonanie  przeglądu  i  naprawienie  infrastruktury  sportowej
(ogrodzenie, piłkochwyty) na boiskach na Wojkowie i przy ul. Wiejskiej. Stan obecnej
infrastruktury zagraża bawiącym się tam dzieciom.       

18. Komisja wnioskuje o utwardzenie przejść pomiędzy ul.  1-go Maja,  a ul.  Ogrodową
na wysokości budynków 65-67.

19. Komisja  wnioskuje  o  uprzątnięcie  gruzu  znajdującego  się  koło  parkingu
na ul. Ogrodowej naprzeciwko cukierni.

Ad 3. W sprawach różnych komisji  zaopiniowała wniosek Komendanta Miejskiego Policji
o  współfinansowanie  w  kwocie  20  tys.  zł.  Zakupu  radiowozu  na  potrzeby  komisariatu.
Komisja  pozytywnie  rozpatrzyła  wniosek  i  wnioskuje  o  dofinansowanie  z  budżetu  miasta
kwotą  20  tys.  zł  zakup  radiowozu.  Wniosek  swój  warunkuje  jednak  tym,  aby  Gmina
Mysłakowice zobowiązała się refinansować część kosztów poniesionych przez Gminę Kowary
na sfinansowanie projektu budowy nowego komisariatu. Członkowie komisji zwrócili uwagę
na fakt, że Gmina Kowary przed laty przekazał bezpłatnie działkę pod budowę komisariatu,
a  następnie  sfinansowała  ww.  prace  projektowe.  W  związku  z  tym,  że  komisariat  będzie
obsługiwał zarówno Gminę Kowary jak i Gminę Mysłakowice zasadnym jest, aby także Gmina
Mysłakowice  partycypowała choć  częściowo w tych kosztach.  Do tej  pory  koszty  poniosła
tylko Gmina Kowary.    

Ad 4. O godz. 18:00 posiedzenie komisji zostało zamknięte.

Protokołował: Przewodniczący komisji:

Paweł Pituch Paweł Pituch


